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 EKONOMSKI PREGLED dnevne štampe 

Direktori će odgovarati zbog neisplaćenih plata 
medij: Dnevnik | rubrika: Ekonomija| strana: 4 

Tokom prošle godine Inspektorat za rad obavio je 35.103 kontrole u oblasti radnih odnosa i utvrdio 2.215 

slučajeva koji se odnose na probleme sa isplatom plata i naknada radnicima. Na osnovu tih nalaza, Ministarstvo 

rada, zapošljavanja, boračke i socijalne politike je protiv 1.976 poslodavaca podnelo zahtev za pokretanje 

prekršajnog postupka i to upravo zato što radnicima nisu isplatili platu. U nekim slučajevima jedna prijava protiv 

direktora firme odnosila se na probleme sa platama i po nekoliko desetina radnika. Prema podacima 

Ministarstva rada, najviše problema sa platama pravili su direktori u proizvodnji metala, mašina, obuće, hrane, 

ali na listi problematičnih su i gazde u građevinarstvu, ugostiteljstvu i trgovini. Zakonski nesavesne gazde mogu 

biti kažnjene novčano, ali to ne znači da će radnici automatski dobiti svoje zarađene i neisplaćene plate. 

Naime, prema zakonu, kazna u slučaju neisplaćivanja plata iznosi od 800.000 dinara pa do dva miliona dinara 

za pravno lice i još između 50.000 i 150.000 dinara za odgovorno lice u firmi. Kazna za preduzetnike je između 

300.000 i 500.000 dinara. 

Za stan dinar bolji od evra 
medij: Večernje novosti | rubrika: Ekonomija | strana: 7 

Rađani u Srbiji mogu odskora da koriste i gotovinske kredite u dinarima za kupovinu stana i drugih nekretnina sa 

kamatom od 7,95 odsto godišnje. Banke sada dozvoljavaju maksimalni iznos zaduženja pet miliona dinara, a to 

je nešto više od 40.000 evra, nudeći rok otplate od deset godina. Podaci o zaduživanju pokazuju da je 

prosečan stambeni zajam naših građana nešto oko 30.000 evra, pa ko se odluči za kupovinu kvadrata keš 

zajmom u iznosu od tri miliona dinara, svakog meseca će otplaćivati isti iznos od oko 38.000 dinara. To je gotovo 

duplo veća rata nego da je uzeo stambeni zajam u evrima, ali zato nema učešća od 20 odsto i kamata će ga 

manje koštati za deceniju nego da se zadužio na 30 godina klasičnim stambenim kreditom. Takođe kod keša u 

dinarima nema kursnog rizika. Nema ni većih pratećih troškova, kao što su razna osiguranja, takse i provizije, već 

je samo potrebno da se upiše hipoteka. 

Žetveni ostaci značajan obnovljivi izvor energije 
medij: Danas | rubrika: Ekonomija | strana: 8 

Žetveni ostaci sa poljoprivrednih površina su značajan obnovljivi izvor energije. Da bi se definisale raspoložive 

količine, način ubiranja, transporta, skladištenja i korišćenja, a sve to na naučno-stručnoj osnovi, bilo je 

neophodno uraditi "Studiju ubiranja, skladištenja i prerade kukurozovine za korišćenje kao energenta i sirovine za 

biogorivo na teritoriji AP Vojvodina. Žetveni ostaci sa poljoprivrednih površina su značajan obnovljivi izvor 

energije. Da bi se definisale raspoložive količine, način ubiranja, transporta, skladištenja i korišćenja, a sve to na 

naučno-stručnoj osnovi, bilo je neophodno uraditi "Studiju ubiranja, skladištenja i prerade kukurozovine za 



EKONOMSKO – POLITIČKI PREGLED dnevne štampe  

 www.realtime.co.rs ponedeljak, 14. mart 2016 

 

-4- 

korišćenje kao energenta i sirovine za biogorivo na teritoriji AP Vojvodine". Izrada studije je poverena Fakultetu 

tehničkih nauka iz Novog Sada. 

Investitorima trebaju oni koji znaju da rade 
medij: Dnevnik | rubrika: Ekonomija| strana: 5 

Praksa je pokazala da jeftina radna snaga u Srbiji jeste privlačna za strane investitore, ali da problemi nastaju sa 

kvalifikovanim radnicima, kojih je na evidenciji nezaposlenih malo. Zbog toga trećina zahteva investitora za 

zapošljavanje određenih kadrova ostaje nepopunjena jer jednostavno radnika kakve oni traže i koji im trebaju 

nema među nezaposlenima, a teško ih je naći i među onima koji već imaju radno mesto. Kako raskorak između 

potrebe privrede i obrazovanja, kao i kvalifikacione strukture onih koji traže posao i nalaze se na evidenciji NSZ, 

postoji već godinama, Privredna komora Srbije potpisala je Memorandum o razumevanju GIZ projekta 

“Reforma srednjeg stručnog obrazovanja u Srbiji” . Predsednik PSK Marko Čadež kaže da je sistem dualnog 

obrazovanja zapravo magnet za strane investitore. 

“Ikea” počinje gradnju 
medij: Večernje novosti | rubrika: Ekonomija | strana: 6 

"Putevi Srbije" će do kraja nedelje dobiti građevinsku dozvolu za izmeštanje naplatne rampe Bubanj potok, 

najavljuju u Ministarstvu građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture. Rampa "putuje" južno od petlje “Vrčin", a rok 

za kraj "selidbe” je oktobar ove godine. Uporedo sa izmeštanjem objekta “Puteva Srbije", čuvena švedska 

kompanija “Ikea” će početi gradnju dugo najavljivane robne kuće. Objekat “Ikea Beograd istok” trebalo bi da 

se završi najkasnije do leta sledeće godine. InvestItor izmeštanja petlje su “Putevi Srbije", a posao je poveren 

“Štabagu”. Lokacijsku dozvolu za ovaj posao su dobili još avgusta prošle godine i očekivalo se da će se 

putarina na novoj adresi naplaćivati već od ovog avgusta. Umesto toga, rok je produžena za još dva meseca. 

Selndba naplatne rampe “Ikei" je bitna zbog pristupa placu i početku gradnje same robne kuće. Švedska 

kompanija će najpre raditi na izgradnji podzemne infrastrukture i prilazima budućem objektu. Tek za koji mesec, 

graditelji bi mogli da iskopaju temelje. 

Godina borbe protiv antibiotika u hrani 
medij: Politika | rubrika: Potrošač | strana: 12 

Upotreba antibiotika u poljoprivredi, odnosno u proizvodnji hrane životinjskog porekla, predstavlja globalnu 

opasnost za javno zdravlje zbog čega je hitno potrebno pokrenuti akciju, upozorila je Međunarodna 

organizacija potrošača. Svetski dan potrošača obeležava se sutra i potrošačke organizacije širom sveta 

pozivaće multinacionalne lance brze hrane da uklone iz svojih jelovnika meso gajeno uz pomoć antibiotika. 

Konzjumer internešenel je, da podsetimo, još u novembru prošle godine upozorio na ovaj problem i saopštio da 

se očekuje da će upotreba antibiotika u poljoprivredi porasti za dve trećine u narednim godinama, i to sa 

63.200 tona u 2010. na 105.600 tona u 2030. godini. Upućeni su zahtevi na adrese tri velika lanca brze hrane 

„Mekdonalds”, „Sabvej” i KFC i zatraženo je od njih da prestanu da služe mesne obroke od stoke kojoj su davani 

antibiotici za lečenje ljudi. Ova kampanja pokrenuta je tokom Prvog svetskog kongresa o upotrebi antibiotika 

koji je organizovala Svetska zdravstvena organizacija. 
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POLITIČKI PREGLED dnevne štampe 

 

Očekujemo mnogo bolji rezultat 
medij: Večernje novosti | rubrika: Politika | strana: 2 

Koalicija LDP, SDS i LSV predala je juče Republičkoj izbornoj komisiji izbornu listu pod nazivom "Boris Tadić, 

Čedomir Jovanović Savez za bolju Srbiju Liberalno-demokratska partija, Liga socijaldemokrata Vojvodine, 

Socijaldemokratska stranka". Potpredsednik SDS Marko Đurišić kazao je da je prikupljeno oko 14.000 potpisa i 

dodao da očekuje ogo bolji izborni rezultat nego pre dve godine, kao i drugačiji sastav Vlade Srbije: - Želimo da 

u narednih šest nedelja ohrabrimo građane Srbije, da ih ubedimo da je promena nabolje moguća, da podignu 

glave, da se ne plaše i da daju podršku našoj listi kako bi živeli bolje. Težak je zadatak pred nama, daćemo 

poslednji atom snage, sve znanje i energiju kako bismo ostvarili što bolji izborni rezultat. U vrhu liste, prema 

saznanjima "Novosti", nalaze se Nenad Čanak, Čedomir Jovanović, Nataša Mićić i Marko Đurišić. Ako ova 

koalicija pređe cenzus, u Skupštini će se naći i Žarko Korać, koji se, kao nestranačka ličnost, nalazi na kvoti 

liberala. Na prvih petnaest mesta ravnopravno su zastupljeni predstavnici sve tri stranke. 

„Tačka poverenja” na broju 6 
medij: Dnevnik | rubrika: Politika| strana: 3 

Republička izborna komisija proglasila je u subotu uveče izbornu listu Saveza vojvođanskih Mađara. 

Istovremeno, RIK je doneo rešenje da ova lista ima položaj stranke nacionalne manjine. Listu „Savez 

vojvođanskih Mađara - Ištvan Pastor” potpisima je podržalo 11.698 građana. Prvi na listi sa 250 kandidata za 

poslanike je dosadašnji šef poslaničkog kluba u parlamentu Srbije Balint Pastor, a slogan partije je  „SVM - tačka 

poverenja”. To je šesta po redu izborna lista koju je proglasio RIK za predstojeće aprilske izbore. U prvih deset 

kandidata su poslanici iz sadašnjeg saziva Skupštine Elvira Kovač, Arpad Fremond, Zolan Pek i Anamarija Viček. 

U prvim redovima je pokrajinski poslanik Akoš Ujhelji, pomoćnik predsednika opštine Mali Iđoš Karolj Kovač, 

Lukrecija Đeri i Laslo Čikoš, državni sekretari u ministarstvima trgovine i rada, resorima Rasima Ljajića i Aleksandra 

Vulina. 

Radulović: Da partije biraju vaterpolo reprezentaciju, svi bi se podavili 
medij: Politika | rubrika: Politika | strana: 6 

Uvereni da će preći cenzus sa bar šest odsto glasova i da im je izazov da osvoje dvocifren procenat, članovi 

pokreta „Dosta je bilo” okupili su se juče na drugoj redovnoj skupštini sa koje su najavili da danas kreću u 

prikupljanje potpisa za svoju izbornu listu. Na skupu u beogradskom „Belekspocentru” bilo je oko 900 

predstavnika te opozicione organizacije koji su pozvali na bitku protiv partokratije. Lider DJB Saša Radulović 

poručio je da će se ovaj pokret, prema „pravim istraživanjima”, sigurno naći u parlamentu, jer čak i prema onim 

ispitivanjima koja je ocenio kao naručena, imaju bar tri puta više glasova nego 2014. Dodao je i da je DJB zato 

„na meti napada dva režimska medija”. „Cilj nam je da na ovim izborima SNS-u i Aleksandru Vučiću spustimo 

podršku na manje od 40 odsto. Partokratija je pojela državu i Srbiju godišnje košta više od tri milijarde evra. 
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Najbolji dokaz za to je sport, jer tamo zaista pobeđuju najbolji, a ne stranački kadrovi. Zamislite da partije biraju 

reprezentaciju u vaterpolu, pa podavili bi se svi. Mi nemamo partijske kadrove i nikad ih nećemo imati, a ako 

ste ovde došli da od mene tražite da budem vođa, na pogrešnom ste mestu”, naglasio je Radulović.  

Amir Bislimi donirao DS-u 7.000 evra 
medij: Blic | rubrika: Politika | strana: 5 

DS je u izbornu kampanju krenuo zahvaljujući donaciji od 850.000 dinra, a ovaj celokupan iznos stranci je uplatio 

Amir Bislimi, novi poslovni direktor DS-a. Tek nekoliko nedelja pošto je seo u fotelju direktora, Bislimi je uplatio oko 

sedam hiljada evra, što je ujedno bila i prva donacija DS-u namenjena za fi nansiranje predizborne kampanje. 

Izvori “Blica” kažu da je Bislimi, inače dugogodišnji fudbalski menadžer, i doveden na mesto direktora da 

popravi fi nansijsko stanje u stranci i olakša fi - nansiranje kampanje, kao i da se bavi organizacionim poslovima. 

Milan Popović, sekretar DS, kaže da se tek očekuju uplate donacija članstva i simpatizera stranke, ali da će se iz 

njih fi nansirati samo manji deo kampanje, a da će najveći deo biti pokriven sredstvima koje će stranka dobiti 

od države. - Iz budžeta očekujemo između 50 i 70 miliona dinara - navodi Popović. Veće donacije dobila je 

jedino još Jedinstvena Srbija, na čiji račun je njen lider Dragan Marković Palma nedavno uplatio 122.000 dinara, 

a po 1.000 evra uplatili su i funkcioneri Ratko Stevanović i Petar Petrović. 

Rusija sprečila ID da formira državu kao Kosovo 
medij: Dnevnik | rubrika: Politika| strana: 2 

Intervencija Rusije u Siriji protiv Islamske države direktno je zaustavila formiranje države na način koji je ranije 

primenjen na Kosovu, izjavio je predsednik Srbije Tomislav Nikolić. „Ako Islamska država zaživi u Siriji i uspostavi se 

kao država, postavlja se pitanje da li će neko iskoristiti primer Kosova da je prizna”, rekao je on u intervjuu za RT. 

On je zapitao ako su SAD intervenisale u Iraku, Libiji i Siriji sa dobrim namerama, zašto se sugeriše da Rusija ima 

loše namere. „Naročito otkad je jasno da ruska intervencija u Siriji protiv Islamske države direktno zaustavila 

formiranje države na način koji je ranije upotrebljen na Kosovu”, rekao je Nikolić. On je rekao da Srbija „hvala 

Bogu, ima prijatelje i zaštitnike u Savetu bezbednosti UN, naročito Rusiju koja nikad neće dozvoliti da to biti 

formalizovano u UN”. 

Boško Đukanović: Zašto Lončar ćuti o lečenju Albanaca 
medij: Danas | rubrika: Politika | strana: 3 

Grupa od nekoliko doktora Instituta za kardiovaskularne bolesti "Dedinje" bila je pre nekoliko meseci na Kosovu 

povodom ideje o projektu da se Albanci sa Kosova šalju u Beograd na lečenje i ministar zdravlja Zlatibor Lončar 

je dao dozvolu za taj projekat ocenivši ga projekat od državnog značaja, ističe za Danas doktor Boško 

Đukanović, doskorašnji direktor "Dedinja", povodom optužbi iz decembra lidera radikala Vojislava Šešelja da je 

reč o "medicinskoj mafiji" koja planira da Albance sa Kosova leči o državnom trošku. Ljudi sa Kosova, kako 

dodaje Đukanović, žele da se leče u Beogradu i taj projekat bi Srbiji doneo 200 miliona evra godišnje, ali se 

nakon optužbi u javnosti nije nastavio iz nepoznatih razloga. 


